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Agencija za energetiku Grada Novog Sada osnovana je pre 7 godina, a u maju 2012. biće tačno
šest godina kako funkcioniše. Koje su sve poslove obavljali za tih 6 godina i šta se u
međuvremenu zahvaljujući njihovom delovanju promenilo? Na ova i druga pitanja, odgovor smo
potražili od direktora Agencije Dejana Kovača, koga smo sreli na Sajmu obnovljivih izvora
energije SOLAR&THERM u Novom Sadu.      

  

-Agencije za energetiku Grada Novog Sada priprema energetski bilans opštine, tj Grada Novog
Sada, a u saradnji sa poslovnim partnerima vrši edukacije na nivou predškolskog,
osnovnoškolskog i srednjoškolskog uzrasta dece. Agencija je još od 2009. godine  započela
akciju snimanja javnih objekata, jer se pokazalo da su javni objakti veliki potrošači električne
energije. Zatim smo radili projekte iz oblasti javnog osvetljenja, o čemu je u medijima bilo više
različitih priloga, kao i sve ostale poslove iz oblasti energetike propisane zakonom. Mi smo
ujedno i partner republičkim agencijama za energetsku efikasnost.

  

Kažete da ste sa partnerima radili energetski bilans?!! Koliko je to primeljivo u praksi?

  

-Predloženi energetski bilansi, uz određenu finansijsku podršku za realizaciju onoga što smo
predložili, su vrlo korisni u praksi, jer omogućavaju uštede električne energije. Neka merenja su
pokazala da primenom mera energetske efikasnosti možemo uštedeti 70% energije.
Najdrastičniji primer je javno osvetljenje. Kada smo uspeli da zamenimo klasične tzv. „živine“
sijalice sa led osvetljenjem, postignuta je ušteda u potrošnji elektične energiji od 70%, uz
povećavanje kvaliteta osvetljenja.

  

A šta je stambenim objektima?

  

-Što se tiče stambenih objekata, jednostavno, grad mora naći partnere kod komercijalnih
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banaka ili sredstva u okviru budžeta, kako bi se uradili rekonstrukcija stambenog fonda.
Prvenstveno na čemu insistiramo je da Grad Novi Sad, sada to treba da pokaže na sopstvenom
primeru, a zatim preko Agencije da pruži pomoć građanima kako bi oni mogli rekonstruisati
svoje stambene prostore.

  

Za 6 godina vašeg postojanja, od onoga što ste uradili, šta se primenilo u praksi?

  

-Ono što smo uradili upravo je ono što smo sada pomenuli: rekonstrukcija  javnog osvetljenja.
To je jedna od stvari na koju smo mi od samog početka ukazivali, nakon što smo uradili merenja
i pratili potrošnju po stambenim zgradama i javnim ustanovama. To je gradu, za samo jednu
godinu donelo uštedu od 30 do 40  miliona dinara. Ovde je reč o jednom kompleksnom
problemu, jer javno osvetljenje moramo posmatrati i kroz uštedu elektične enrgije, ali i kroz
uštede u održavanja celokupnog sistema.

  

Koliko je godišnje sredstava izdvojeno za potrebe Agencije za energetiku, koliko imate
zaposlenih i kolike su zarade?

  

-U proseku, sredstva koja se izdvajaju iz budžetu grada za Agenciju se smanjuju iz godine u
godinu. U prvoj godini su ta sredstva iznosila preko 9 miliona, dok je  prošle godine za naše
aktivnosti izdvojeno oko 8,2 miliona dinara. Nedostatak nadoknađujemo iz sopstvenih prihoda
pružanjem dodatnih usluga. Nadam se da će se sa promenom nadležnosti, kao i pružanjem
dodatnih usluga kojih je sve više i više iz godine u godinu, ta potreba za budžetskim
funansiranjem smanjivati i da će jednog dana Agencija poslovati na osnovu sopstvenih prihoda.
Broj zaposlenih se kreće od 5 do 10, u zavisnosti od potreba posla. Prosek zarada je padao u
odnosu na 2009. godinu, u skladu sa preporukama gradonačelnika Igora Pavličića, tako da on
sada iznosi negde oko 67 hiljada dinara. Da ne dođe do zabune, u Agenciji su zaposleni sve
visokostručni kadrovi.

  

Kako vi pravdate ta sredstva, tih 8 miliona dinara, da su to dobro utrošene pare?

  

-Mi od tih 8 miliona dinara plaćamo plate zaposlenima i nadoknade Upravnom odboru. Mi
imamo 7 članova Upravnog odora tako da je i to ukalkulisano. To je sa negde oko 670 hiljada
dinara mesečno.
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Da li je to opravdano?

  

-Ja ne bih da komentarišem. Ja sam ovde da sprovodim politiku Grada Novog Sada.

  

Imate između 5 i 10 zaposlenih, a 7 članova Upravnog odbora?

  

-Da, i to su stručnjaci iz naše branše, ali i iz redova predstavnika potrošača. Naša Agencija je
jedna od retkih agencija u Srbiji koja ima i pedstavnike potrošača u svom Upravnom odboru.

  

Kakava je budućnost vašeg posla?

  

-Budućnost je upravo u ovome što ste mogli da vidite na Sajmu obnovljivih izvora energije
SOLAR&THERM. Sektor energetike može da pokrene i građevinsku industriju, i sve ostale
prateće oblike privrede koji su trenutno u vrlo lošoj situaciji, a građanima bi obezbedio veći i bolji
životni komfor, povećao kvalitet života, uz smanjenje mesečnih troškova-zaključio je Dejan
Kovač.
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